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Referat fra konstituerende bestyrelsesmøde, 
Lystrup-Elsted Dagtilbud 2021/2022 

Tid: 08. september 2021 kl. 18.30-21.30 
Sted: Lystrup Skole, mødelokale H1 ved kontoret 

  Mødeleder: Bente Jonsen  
Ordstyrer: Bente Jonsen 
Referent: Anna Kniep 

Forberedelse 
Læs mappe udleveret til bestyrelsesrepræsentanter ”Om at være i 
bestyrelsen” 
Læs materiale om frokostordning 
Læs forretningsorden 

Mødedeltagere 
Bestyrelsen: Rikke Brændstrup, Camilla Honore, Camilla Brix, Line 
Brøgger Westh, Agnete Svarrer, Pernille Bisgaard, Ellen Skammeritz, 
Charlotte Nielsen, Anders Kongsgaard, Mette Gude, Christina Graa 
Nielsen, Jan Lindeberg, Bente Jonsen.  
 
Afbud fra personalerepræsentant i Hasselhaven, Elsted Børnehus 
havde ikke valgt en repræsentant endnu og var derfor ikke 
repræsenteret 
 
Gæster til pkt. 2: Pædagogiske ledere, Bjarne, Lille Dyrgaard  

Dagsorden Metode Formål Afsat tid Ansvarlig 

Ankomst  
Velkomst og præsentation 18.30-18.45   Bente 

Konstituering af 
bestyrelsen 

Drøftelse/ 
beslutning - Valg af formand og næstformand 

- Gennemgang og vedtagelse af forretningsorden (se bilag) 18.45-19.00 Alle 

Mette Faurholdt Gude genopstiller som Formand.  
Ellen Skammeritz genopstiller som næstformand.  
Mette Faurholdt Gude genvælges som formand af en enig bestyrelse. Ellen Skammeritz genvælges som næstformand af en enig bestyrelse.  
Forretningsordenen er sendt til bestyrelsen som bilag og gennemgået i bestyrelsen d.d. Forretningsordenen er desuden underskrevet af Forman, 
næstformand og dagtilbudsleder.  
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  Ordinært bestyrelsesmøde   

 
1. Det kommunale 

frokostmåltid 

Drøftelse/ 
beslutning 

Lille Dyrgaard leverer aftensmad 
- Præsentation af Lille Dyrgaard  
- Med udgangspunkt i referat fra bestyrelsesmøde d. 18. maj 2021, 

drøftes kvalitet i frokostmåltidet og hvordan vi sikrer den. 

19.00-20.00 Alle 

Bjarne, som ejer lille Dyrgaard præsenterer, hvad de står for. Blandt andet 100 % økologi og en egenproduktion af forskellige slags kål og 
rodfrugter.  
Spørgerunde:  
Hvem kontakter Lille Dyrgaard, hvis der er kommentarer til maden? 
Lille Dyrgaard har et ønske om, at de pædagogiske ledere henvender sig, hvis der er kommentarer eller ønsker til maden. Tilbagemeldingen til Lille 
Dyrgaard, er den pædagogiske leders ansvar.  
 
Forslag om, at forældre kan deltage i en frokost, hvis de vil vide mere om den mad, som børnene får serveret.  
Det kunne også være en mulighed at forældrerådet bestiller ekstra kuverter af frokosten på de dage, hvor der er forældrerådsmøde mhp. At 
smage den mad, børnene spiser.  
 
Der er tilbagemelding fra nogle af børnene om at de er glade for maden. En har bedt om at få blomkål hjemme, efter den nye frokostordning er 
startet.   
En forælder oplever at hendes datter spiser mindre af sin eftermiddagsmad, fordi hun er mæt fra frokosten, som hun godt kan lide.  
I nogle af afdelingerne oplever man, at børnene rigtig godt kan lide pålægsfadene (tre dage om ugen), men har sværere ved at spise den varme 
mad.  
Et bud på, hvorfor den varme mad er mindre attraktiv, kan være at det er ukendt mad og der er variation i maden. Børnene skal vænne sig til at 
der er variation i den varme mad og smage nye retter.  
 
Spørgsmål:  
Differentiering til vuggestue og børnehave?:  

- Lille Dyrgaard ønsker ikke at differentiere  
- Vil gerne lave salater med dressing on the side  

Portionsspørgsmål pr. barn:  
- Vuggestuebørn og børnehavebørn får lige store portioner  

Mulighed for eftermiddagsmad?  
- Det går udenom kommunens lisistation og prisen er omkring 20-25 kr. for eftermiddagsmad, hvis hele dagtilbuddet vel og mærke byder 
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ind.  
 
(Rammeaftale for frokostordning sendes ud til bestyrelsen sammen med referatet.)  
 

2. Bestyrelsesarbejde 
2020-2021 

Drøftelse/ 
beslutning 

Vi drøfter, hvad bestyrelsen ønsker at arbejde med det næste år. 
Medbring gerne input fra forældrerådene. 

- Evt. udarbejdelse af årshjul og arbejdsgrupper. 
20.00-20.30 Alle 

 
Årshjulet er gennemgået i bestyrelsen og justeringer er skrevet ind i årshjulet.  
Forslag til arbejdsgrupper:  
Arbejdsgruppe med fokus på kostordning i to ben: Vedtaget 

- Arbejdsgang ift. hvordan arbejdsgange og tilbagemelding til madordning skal fungere  
- Et fokus på kvaliteten af kostordningen.  

Medlemmer: Camilla B, Christina, Mette, Bente  
 
Arbejdsgruppe, som har fokus på overgange fra børnehave til skole: Vedtaget 

- Tilbagemelding fra skolerne om at der er et behov for at snakke om overgang fra børnehave til skole.  
Medlemmer: Rikke, Agnete, Line, Ellen, Pernille 

 
Arbejdsgruppe med fokus på aktiviteter for børn og voksne: Vedtaget   
Medlemmer: Camilla, Anders, Jan, Charlotte,  

 

3. Nyt fra 
forældrerådene 

Orientering Medbring 1-2 korte highlights fra jeres forældrerådsmøde: 
- Hvad fylder hos jer? Hvad udfordrer, og hvad fungerer godt? 20.30-20.45 Alle 

Lyset: Har konstitueret forældreråd.  
Dagplejen har konstitueret forældrerådet d.d. og planlagt arbejdsdage for det kommende år.  
Blomsterhaven: Vil gerne optimere udearealer, samt åbning af stuerne  
Hasselhaven: Har talt om den facebookgruppe, som er lavet for Hasselhaven og hvilken retning den skal i. Ønsker udelukkende kommunikation på 
Aula fremadrettet.  
BørneUniverset: Er flyttet i et nyt hus, hvilket har været kaotisk, ros til pædagogerne. Børnene har haft det godt i flytningen på trods. Til huset 
hører en fed legeplads og et helt nyt produktionskøkken.  
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Hurlumhejhuset: Håndhygiejne ift. RS-virus. Der er nogle forældre der glemmer at spritte, når de kommer ind i institutionen. Dette er stadig 
meget vigtigt. Selvom smittetallene er lavere, er der stadig god grund til at have en høj håndhygiejne blandt andet RS-virus.  
Godthåb: Har ikke nedsat et forældreråd endnu, men har fået en ny leder, hvilket de er optagede af i afdelingen.  
Ørnereden: Har talt om morgenmadsordning. Flere forældre ønsker morgenmad som en mulighed for børnene  
Lystruplund: Skal finde tilbage til at være et helt hus efter Corona.  
Elsted børnehus var ikke repræsenteret, da de endnu ikke havde konstitueret sig på grund af sygdom. 

 
Punkt om morgenmad:  
Der er et ønske om at få morgenmad i afdelingerne igen, hvilket fortsat ikke er muligt efter Corona.  
Der er et ønske fra flere forældre om at få morgenmad tilbage i afdelingerne. Nogle forældre og børn bliver nødt til at stå meget tidligt op, hvis de 
skal nå at spise hjemme, hvilket ikke er børnenes tarv. Det kan presse nogle forældre unødigt, at de skal spise morgenmad med børnene.  
Forslag om et mindre tidsinterval, hvor der bliver serveret morgenmad.  
Perspektiv: Morgenmaden er ikke en stille og rolig stund for børnene, fordi der kommer mange børn, som skal tages imod. Hvis der er nogle, der er 
kede af det er det ofte også morgenmadspædagogen, der går fra morgenmaden for at hjælpe andre børn, som har brug for det.  
 
Forslag fra bestyrelsen om at morgenmadsordning er noget man melder sig til og så er det kun for de børn, der har behov for det. 
Forslag om at morgenmad kun er til kl. 07.00 og dermed kun for de familier, som har et behov for det. 
Forslag om at lave en rundspørge for hvor mange, som har brug for morgenmad, under de rammer som ledelsesgruppen beslutter. 
Beslutning: Punktet tages med videre og diskuteres i ledelsesgruppen, hvorefter at dagtilbudslederen træffer en beslutning som meldes ud til 
personale og forældre. 
 

4. Nyt fra dagtilbuddet Orientering 

Bente orienterer kort om nyt fra dagtilbuddet. 
- Corona 
- Arbejdstidsaftale  
- Tildelingsmodellen  
- APV 

 

20.45-21.00 Bente 

Erfaringer fra Corona:  
• Det er gennemgående for de fleste afdelinger, at det har givet ro til personalet og i høj grad til børnene at forældrene ikke har været 

indenfor i afdelingerne under Corona. Det har gjort, at der har været færre forstyrrelser og mindre uro. Dette kan bibeholdes i nogle 
afdelinger ved at forældrene går rundt om huset i stedet for igennem fællesrum, når de afleverer, eller at de afleverer i garderoben i stedet 
for at komme helt ind. I dette tilfælde er det så medarbejderen, der tager imod, som hjælper barnet i gang med en aktivitet eller leg.  

• Ligeledes har det givet en ro, at afdelingerne har været inddelt i zoner, så både børn og personale har været i egen zone.  
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• Der har været meget mindre sygdom både blandt medarbejdere og børn som følge af den bedre hygiejne og at børn er blevet holdt hjemme 
ved sygdom 

• Det er blevet en god vane at være rigtig meget udenfor med børnene og at dyrke udelivet.  
• En ny oplevelse af at indendørs ting kan tages med ud og bruges udenfor. Eksempelvis tegneting, bøger og spil. 
• Håndvask, når børnene møder i afdelingen om morgenen og kommer ind fra legepladsen, er en god vane, der skal bibeholdes. 
• Teams-møder kan lette logistikken omkring at holde samtaler, men det vurderes altid om en samtale kan afholdes tilfredsstillende på 

Teams afhængig af sværhedsgrad.  bruges kun, når det ikke omhandler noget alvorligt.  
• Efter Corona er der en generel oplevelse af, at børn, som møder ind om morgenen, er mere veltilpasse og gladere, fordi de har haft en 

rolig morgen med forældre (som måske ikke har skullet ud ad døren og på arbejde) og derfor har fået morgenmad og er mødt i deres 
basale behov.  

Arbejdstidsaftale: 
Det er en stor opgave i dagtilbuddet at udarbejde arbejdstidsaftalen. Opgaven ligger nu hos de enkelte afdelinger i TRIO-grupperne.  
Derudover diskuteres det hvem, der varetager hvilke opgaver, hvilke opgaver, som hører til en pædagog og hvilke opgaver, der hører til en 
medhjælper. Hvor mange timer der bliver brugt med børnene og hvor mange timer der bliver brugt uden børn. 
Budgettildelingsmodeller:  
Lystrup-Elsted Dagtilbud er blevet tildelt 1,7 mio. kr. ud fra nogle nye kriterier bestemt af Aarhus Kommune (se vedlagte bilag) 
 
APV: Bliver udarbejdet i løbet af efteråret.  
 

5. Økonomi Orientering Status på dagtilbuddets økonomi 21.00-21.15  

 
Meget kort status på de seneste tal fra maj måned, det ser fint ud og dagtilbuddet har fået de sidste Corona midler, som vi har ansøgt om. Der er 
aflæggelse af forventet regnskab den 24. september til Aarhus kommune, så Bente er sammen med de administrative medarbejdere og de 
pædagogiske ledere i gang med at gennemgå budgettet for hver afdeling.  
(Dette bilag sendes til bestyrelsen, med en samlet status, når denne foreligger.) 
 

6. Tak for i dag 
 - Kort opsamling af aftaler/beslutninger 

- Kommende punkter 21.15-21.30 Alle 

 
Introduktionsmøde på Elsted Skole for forældre til kommende 0. klasse: 6. oktober kl. 19.00-21.00  
Introduktionsmøde på Lystrup Skole for forældre kommende 0. klasse: 12 oktober kl. 17.00-19.00 
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Næste bestyrelsesmøde afholdes d. 18. november 2021. 

 
 


